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 עיריית רעננה 
 מן המניין שלא ישיבת מועצה תמלול

 1.5.2022,  בתשפ"ל' בניסן , ראשוןמיום  
 

   משתתפים: 

 ראש העיר  -  מר ברוידא חיים 

 חברת מועצה  -  גב' דרורה כהן 

 חברת מועצה  -  גב' הוכברג ענבר 

 חבר מועצה  - מר עייאש לורן משה 

 חבר מועצה  -  מר גולדמן חיים 

 חבר מועצה  -  מר ניר קריסטל 

 חבר מועצה  -  מר רייזמן מיכאל 

 חברת מועצה  -  גב' ארז סגן איילת 

 חבר מועצה  -   ר מר עמית צו 

 חברת מועצה  -  גב' מירב מאיר 

 חברת מועצה  -  גב' סלוצקי דבי 

 חברת מועצה  -   גב' שחר גלי 

 חבר מועצה  -   מר כהן אילן 

 
 חסרים: 

 
 חבר מועצה  -   מר ארז ברט 

 חבר מועצה  -  מר רחמים שלום 

 חברת מועצה  -  גב' מיכל ברם 

 חברת מועצה  -  גב' פוזמנטיר אנה 

 חברת מועצה  - וב רונית גב' ויינטרא 
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 חבר מועצה    -  מר אלוש אלי 

 

 
  מוזמנים: 

 מנכ"ל העירייה  - מר אריאל הילדסהיימר 

 גזבר העירייה  -  מר יוסי מזרחי 

 היועצת המשפטית לעירייה    -  עו"ד תהילה סובל 

 מהנדס העיר  -  מר חיים מלמן 

 שמאי  -   מר צחי לוי  

 
 

  : נעדרים 

 יה מבקרת העירי  -   גב' גלית פלג 

 
 

   על סדר היום:

  .בכל אזורי העיר 50%אישור לקביעת שיעור היטל השבחה במתחמי פינוי בינוי בשיעור של  .1
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משפחת  מר חיים ברוידא:  בצער  השתתפות  להביע  רוצה  אני  ראשון  דבר  לכולם,  טוב  ערב 

. היה מנהל בית ברטוב. היום הלך לעולמו פנחס ברטוב מיקיר העיר רעננה מוותיקי ותיקי המושבה

את   לאחר  שביקשנו  הסיבה  וזאת  שלו,  בהלוויה  כרגע  השתתפתי  אני  מאוד.  יקר  איש  ברטוב,  ספר 

תחילת הישיבה, כדי שנוכל גם להשתתף בהלוויה. היום חנכנו בטקס מאוד מאוד יפה ומרגש באופן  

 פורמלי את שכונת נאות עוזי. 

 

 חברי המועצה לא הוזמנו.   גב' דבי סלוצקי: 

 

 אני לא יודע להגיד לך.   יים ברוידא: מר ח

 

 כולם הוזמנו.  מר חיים גולדמן: 

 

  -לא, חברי המועצה לא הוזמנו. וגם ראש העיר שקיים  גב' דבי סלוצקי: 

 

 חברי מועצה לא הוזמנו.   מר מיכאל רייזמן: 

 

 ... עוזי כהן גם לא הוזמן.   גב' דבי סלוצקי: 

 

  -אין לי מושג, אני לא עסקתי  מי זה? מי? אני לא יודע, מר חיים ברוידא: 

 

 אין לך מושג.  גב' דבי סלוצקי: 

 

אותו   מר חיים ברוידא:  כשמזמינים  כלל  שבדרך  יודע  אני  רק  זה.  על  מצר  אני  אז  גמור,  בסדר 
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הוא לא מגיע לאירועים מהסוג הזה. אנו נמצאים במהלכם של ימי הזיכרון וחגיגות העצמאות, ימים  

כולה הישראלית  לחברה  לפני  קדושים  לתקומה.  שואה  שבין  ימים  הזיכרון   3,  יום  את  ציינו  ימים 

לשואה ולגבורה במעמד שורדות ושורדי שואה והציבור הרענני כולו. הטקס היה מרשים ומכובד. טוב 

שלאחר כשנתיים תחת מגבלות הקורונה יכולנו לקיים את העצרת במתכונתה הרגילה, ובהשתתפות  

 איש.  3,000-של כ

יד לבנים המשופצת, כיכר העיר, בית    בהתאם ללוחות ונחנכה ערב חג הפסח רחבת  נפתחה  הזמנים 

גם   רצינו  כי  ומאתגר,  מורכב  מאוד  פרויקט  היה  זה  ופנאי.  תרבות  אירועי  הצהרות,  להתכנסויות, 

המשודרגת  הרחבה  ימים  מספר  בעוד  ונהדרת.  חדשנית  מרשימה  לתוצאה  הגענו  בזמנים.  לעמוד 

העירוני העצרת  את  אני  תארח  האיבה.  פעולות  ונפגעי  ישראל  מערכות  לחללי  הזיכרון  יום  בערב  ת 

חושב שמשפחות הנספים והנופלים ראויים לכך, לבית מכבד ועבור ההנצחה הקולקטיבית והאובדן  

אנחנו   לבנים.  יד  וארגון  המשפחות  בשיתוף  וזיכרון  הנצחה  של  אלמנטים  עוד  נוסיף  אנחנו  הכבד. 

יהיו רשומים כל שמות חללי מערכות ישראל בני רעננה. אני חושב שזה   עתידים להקים כאן גלעד שבו

 כך ראוי. 

לצד   הגדולה.  בעצרת  חלק  וליטול  באלפיו,  להגיע  הרענני  הציבור  את  וכמובן  כולכם  את  מזמין  אני 

נערכים   אנו  שעבר,  שבוע  במהלך  התקיימו  ואשר  אלה,  בימים  הנערכים  השונים  הזיכרון  אירועי 

צמאות לסימון מאה שנים לרעננה. לאחר אירוע המאה לפני כשבועיים שהיה ערב  לקיום חגיגות הע

הזה. אנחנו השנה  גם לאגף התרבות במקרה  להגיד תודה  רוצה  אני  בכל קנה מידה,  ומוצלח  מרגש 

כי גם אנחנו   גדולים מאוד,  וחסכנו סכומי כסף  החלטנו שאנחנו עושים את זה בעצמנו הפקה שלנו, 

שראה איך שזה פעל, הבין שיש לנו את היכולות. אז גם חגיגות העצמאות השנה  יודעים לעשות, ומי  

והציבור   לכך,  צמא  שהציבור  יודע  אני  הקורונה.  מגבלות  ללא  מלאה  במתכונת  סוף  סוף  יתקיימו 

 הרענני בפרט.  

יהיה פה מגוון רחב של אירועים, הופעות, מסיבות ופעילויות שייחדנו השנה את החגיגות שהתקיימו  

לאורך רחוב אחוזה, בשיתוף העסקים שברחוב. אנחנו למעשה לוקחים את הרצועה מקרן היסוד    גם

עד לרחוב קזן, כדי שכל העסקים יוכלו גם כן ליהנות. ולכן העיר תהיה סגורה משני הצדדים האלה.  
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צרכים   בעלי  גם  והפעלה,  מזון  אירוח,  מתחמי  לייזר,  מופעי  יהיו  השונות  בבמות  רעננה  בפארק  וגם 

 מיוחדים יהיו חלק מתמהיל החגיגות. 

הרכבים   ומשלבים  בעיר,  והקהילות  פלחי האוכלוסייה  לכל  מענה  נותנים  גיבשנו  שאנחנו  האירועים 

חגיגה.  של  יופי  לנו  שצפויה  יודע  אני  חושב,  לא  חושב,  אני  שלנו.  והקהילה  העיר  טהרת  על  ותכנים 

מוזמן להתעדכן ברשתות החברתיות באתר העירייה אודות האירועים    הציבור  הווטסאפ  ובקבוצות 

המתוכננים. חשוב לי לעדכן כי לקראת הקיץ הקרוב, אנחנו ממשיכים לקדם ולפעול בהתאם לתוכנית  

 האב העירונית לקירוי והצללת מגרשים ומתקני ספורט במרחב הציבורי.  

ישראלי, ובקיץ  מי שמסייר בעיר רואה את כל עבודות הפיתוח, וזה דבר חשוב וחיוני במזג האוויר ה

שלא היה עד היום פה ברעננה, של כל הסקט פארק,    שלנו החם. ולפני מספר ימים התחלנו גם בקירוי

וזאת לצד עבודות הצללה שאנחנו עושים במוסדות החינוך ובאתרים נוספים, כמו גן טרזן ובחורשת 

הגד לאירועים  ולהגיע  להשתתף  הרענני  לציבור  וקורא  שב  אני  לסיום  חסן.  המתוכננים. רועי  ולים 

 הושקעה בהם חשיבה רבה, עשינו את כל המאמצים כדי שיהיו מוצלחים, ואנו מצפים לראותכם.  

 

 . בכל אזורי העיר  50%אישור לקביעת שיעור היטל השבחה במתחמי פינוי בינוי בשיעור של . 1

 

לסעיף   מר חיים ברוידא:  עובר  במתחמי    2אני  השבחה  היטל  שיעור  לקביעת  אישור  פינוי שזה 

בכל אזורי העיר. במסגרת חוק ההסדרים נקבע הסדר חוקי חדש, עבור היטלי    50%בינוי בשיעור של  

יעמוד   בינוי  פינוי  כמתחמי  שיוכרזו  במתחמים  ההשבחה  היטלי  גובה  בינוי.  פינוי  במתחמי  השבחה 

 , אלא אם מועצת העיר תאשר מדיניות השבחה שונה.  50%במקום על  25%כברירת מחדל על 

תחשב בערכי הקרקע הגבוהים בעיר, וכמקובל ברשויות סביבנו בצפיפות הבינוי ובצרכי הפיתוח,  בה

של   בגובה  השבחה  היטל  של  מדיניות  לקבע  ממליץ  המקצועי  על    50%הצוות  העיר.  אזורי  בכל 

שנים. אני    5-ותקף ל  1.5.22ההחלטה להתקבל כאמור על ידי מועצת העיר וההסדר נכנס לתוקף ביום  

 מהנדס העיר להתייחס חיים בבקשה.  אבקש מ
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רבה על ההזמנה. אני חושב שזו נקודה מאוד מאוד חשובה, החלטה אז תודה   מר חיים מלמן:

ראש העיר, בהתאם לחוק ההסדרים שאושר מאוד חשובה עבור העיר רעננה. וכמו שנאמר פה על ידי  

גובה של   כי ברירת מחדל  נקבע  בינוי. אני רק  היטל השבחה לפר  25%לאחרונה בכנסת,  פינוי  ויקטי 

ולא  עירונית,  התחדשות  למתחמי  בעצם  היא  הכוונה  בינוי  פינוי  שפרויקטי  ולהגיד  לחדד  רוצה 

בתמ"א   מכירים  שאנחנו  כמו  מחדש  ובנייה  תמ"א  38להריסה  את  להפריד  צריך  אומרת  זאת   .38  

פר על  מדובר  לא  היום.  פה  אותו  להעביר  מבקשים  בעצם  שאנחנו  הזה  הדבר  הריסה  מתוך  ויקטי 

, אלא על מתחמי התחדשות עירונית במסגרת תכניות בניין עיר, במסגרת תב"עות 38ובנייה של תמ"א 

 שיוכנו במסגרת תב"עות.  

ועי משמאי הוועדה לבחון את שווי  על מנת לסייע למועצת העיר לקבל החלטה, ביקשנו הצוות המקצ

העיר   את  חילקנו  שבעצם  רעננה,  בעיר  דירות  מאוד  האזורים  הרבה  את  לראות  ואפשר  לאזורים. 

בחוות הדעת שלכם. ובהתאם לאותה מפה הוכן גם סקר שוק למחיר    2האלה במפה שקיבלתם בעמוד  

שוק   מחירי  גבוהים,  מחירים  לנו  יש  ברעננה  הנראה  כפי  רוויה.  בבנייה  חדשות  בדירות  בנוי  מ"ר 

על כלל אותם מתחמים בעיר   שבעצם יכולים לאפשר את אותו היטל השבחה שאנחנו מבקשים להחיל

שנים בלבד. היא לא החלטה גורפת   5-רעננה. מה שחשוב להגיד זה שבעצם ההחלטה הזאתי תקפה ל

נערכות   אם  עיר,  בניין  תכניות  במסגרת  עירונית  התחדשות  כשתהליכי  שנים.  מאוד  להרבה  עכשיו 

 בפני עצמו.  בסמכות ועדה מקומית או לא בסמכות ועדה מקומית, זה תהליך של כמה שנים

שנים האלה הדבר הזה יובא שוב לידי החלטה במועצת העיר. זאת אומרת    5-וכל מי שיהיה מעבר ל

ל החלטה  היא  עכשיו  שנלקחת  לציין   5-ההחלטה  שחשוב  להגיד  רוצה  רק  שוב  אני  הקרובות.  שנים 

תמ"א   של  פרויקטים  על  מדובר  נ38שלא  זו  ההשבחה.  היטל  גובה  את  יספגו  לא  והתושבים  קודה  , 

 שמאוד מאוד חשובה להבהיר אותה. 

 

 היא בעיקר חשובה הנקודה הזאת.  מר חיים ברוידא: 
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האזורים   מר חיים מלמן: כל  על  להחיל  בעצם  זה  ממליץ,  המקצועי  שהצוות  ומה  כן. 

של   בגובה  השבחה  היטל  הדעת  בחוות  מפה  באותה  בהרבה  50%שמסומנים  שנעשה  כפי  אגב  דרך   .

 זהו אני סיימתי את דבריי, בבקשה.  מאוד ערים שכנות שלנו.

 

 אוקיי, יש שאלות? כן מיכאל.  מר חיים מלמן:

 

ראיתי את המחיר למ"ר, מישהו יכול רק לכמת את זה, מהו היטל ההשבחה  מר מיכאל רייזמן: 

מיליון ₪, מה היטל ההשבחה   3מ"ר. דירה שעולה בערך    110על דירה חדשה במתחם כזה בגודל של  

 דשה?  על אותה דירה ח

 

 ההיטל על דירה או על התוכנית?  מר חיים מלמן:

 

 ₪ בערך.   360,000 מר חיים גולדמן: 

 

 ₪.   350,000-300,000-תראה, בדרך כלל ההיטלים, הממוצעים פה הם סביב ה מר יוסי מזרחי: 

 

 לא שמעתי עוד פעם.   מר מיכאל רייזמן: 

 

 ₪.   350,000-300,000-סביב הההיטלים הממוצעים פה לדירת מגורים הם  מר יוסי מזרחי: 

 

 ? -ההיטלים ה מר מיכאל רייזמן: 

 

 הממוצעים, היטל ההשבחה.  מר יוסי מזרחי: 
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 אתה מוכן לדבר בקול רם.  מר חיים גולדמן: 

 

  -צחי אני מר חיים מלמן:

 

אבל מה גובה ההיטל במתחם פינוי בינוי, זה לא היטל כמו דירה אחרת. עלות  מר מיכאל רייזמן: 

 לא קיימת.  הקרקע 

 

 השמאי העירוני.   מר אריאל הילדסהיימר:

 

 השמאי נמצא איתנו פה.   מר חיים מלמן:

 

 אה השמאי פה?   מר מיכאל רייזמן: 

 

   -כן, אני חושב מר חיים מלמן:

 

 מצוין.  מר מיכאל רייזמן: 

 

את  מר חיים מלמן: שמכיר  מקצוע  שאיש  שחשוב  חושב  אני  במקום,  בהחלט  שהשאלה 

 ק יידע לענות על השאלות האלה.  המספרים לעומ

 

כיועץ.    מר צחי לוי: המקומית  הוועדה  את  מלווה  מקרקעין,  שמאי  לוי  צחי  לכולם,  שלום 

בין   משתנה  זה  בינוי.  פינוי  של  לפרויקטים  השבחה  היטל  בכלל  מחשבים  איך  השאלה  לעניין 

לבי היזם  ידי  על  שמתוכנן  בסוף  שמוצע  התכנון  בין  בעצם  העתידית,  בפועל.  הפרוגרמה  שבנוי  מה  ן 

פרויקטים של פינוי בינוי כל פרויקט הוא שונה בפני עצמו. יש היתכנות שונה לכל פרויקט, יש בינוי  
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מ"ר    70מ"ר או    50או    60אחר קיים או שונה, זה משתנה. אם הדירות הקיימות הן דירות בשטח של  

ד בדיוק את היטל השבחה לכל  מ"ר, שגם את זה ראינו. ולכן לא ניתן לבוא ולאמו  140או דירות של  

 יחידת דיור בפרויקט מסוים. 

סכום מסוים, ופרויקט אחר היטל    המספרים הם שונים. יכול להיות פרויקט שהיטל ההשבחה יהיה

פי   יהיה  די זהה, אבל    2ההשבחה  כי צורת התחשיב היא  או חצי מזה. אין איזה שהוא כלל מפתח, 

היוצא, הם מאוד מאוד שונים בפרויקטים. בנוגע למשמעות המאפיינים בין המצב הנכנס לבין הנכנס  

אתם  שכרגע  ומה  היזם,  ידי  על  שמשולם  סכום  זה  בסוף  השבחה  היטל  תראו,  ההשבחה.  היטל  של 

  -מתבקשים לתת את הדעת 

 

 אפשר לעצור אותך שנייה?  מר מיכאל רייזמן: 

 

 כן, כן.   מר צחי לוי:

 

חי מר מיכאל רייזמן:  אתה  שהסברת.  מה  שהם על  איזה  ממוצעים,  שהם  איזה  לנו  לתת  יב 

היטל השבחה של   בין  להכריע הכרעה שהיא מאוד מאוד משמעותית  עכשיו  טווחים. אנחנו הולכים 

זה בנושא כלכלי, כמה זה שווה. עם אחוזים לא הולכים 50%-ל  25% . אז צריכים לדעת לכמת את 

 למכולת. 

 

 ורה.  אנחנו הולכים קצת אחאני אסביר,   מר צחי לוי:

 

זו שאלה אחת. שאלה שנייה שלי, האם היטל ההשבחה חלים גם על הדירות   מר מיכאל רייזמן: 

 הישנות של בעלי הדירות הישנות או רק על הדירות החדשות? 

 

קודם כל היטל השבחה הוא משולם על ידי היזם בפרויקטים ולא על ידי בעלי   מר צחי לוי:
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 הדירות. 

 

 זה אני יודע.  מר מיכאל רייזמן: 

 

 זה יועבר לבעלי הדירות.    : גב' דרורה כהן

 

 אבל זה פונקציה של דירה אחת.  מר מיכאל רייזמן: 

 

רגע, איך קובעים בסוף אם לפרויקט יש רווחיות מסוימת שיכול לצאת לפועל   מר צחי לוי:

ה של  הזה  הרעיון  נקבע  מאיפה  בסוף המטרה?  מה  שלא.  מ50%או    25%-או  וחלק  היות  האזורים  ? 

במדינה לא התקיים סף הרווחיות המינימאלית לפרויקטים, פרויקטים לא בוצעו. ואז המדינה באה 

ואמרה: רגע, בואו נבחן איך כן אפשר להגיע לרווחיות טובה לפרויקטים. זאת אומרת שליזמים יהיה  

לב כדאי  שליזמים  ככה  ההשבחה,  היטל  של  רגישות  מה  עדיין  אבל  פרויקטים.  לבצע  את  כדאי  צע 

, צריך להסתכל בסוף  50%או    25%הפרויקט. ומפה כל השיח שלנו נוצר. כדי לבוא ולקבוע האם נכון  

איזה רווחיות נשארת ליזם. גם פה כדי לאמוד רווחיות של פרויקט יש תקינה, תקינה שמאית אומנם 

 אבל קיימת תקינה.  

מסוים שיהיה כדאי לו לרוץ    התקינה אומרת שבפרויקט צריך להישאר ליזם איזה שהוא אחוז רווח

היה מוביל את היזם לרווחיות נמוכה ממה    50%קדימה בפרויקט. אם לדוגמא היטל השבחה בשיעור  

שכדאי לו, לא היה לו אינטרס לבצע את הפרויקט, ואז הפרויקט לא היה מבוצע. הרווחיות בדרך כלל 

 ות או יותר זה הטווח. פח 20%-ל 15%באזורים כאלה ברמות מחירים כמו שציינו, היא בין  

₪ למ"ר, ויש אזורים שזה טיפה יותר טיפה   28,000-ברמות מחירים כאלה שאנחנו מדברים סביב ה

הוא יביא אותו לרווחיות    50%פחות, אבל זה פחות או יותר סדר הגודל, גם שיעור היטל השבחה של  

  -שהיא לא נמוכה מהרווחיות שאנחנו מדברים. חשוב להבין
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אבל למה אתה לא מדבר על בעלי הדירות, אתה מדבר רק הרווחיות של היזם.   : כהןגב' דרורה 

בסופו של דבר היזם רוצה למכור את זה לבעלי דירות. בסוף איך שלא תקרא לזה, מי שישלם בסוף  

זה יעבור לבעלי הדירות. ואנחנו לא רוצים שהמחיר של הדירה יעלה עוד יותר, גם ככה הם מסכנים 

 לא... 

 

 . את מדברת על הרוכשים של הדירות  חי לוי:מר צ

 

 כן, על הרוכשים ברור ברור.   : גב' דרורה כהן

 

 לא הבעלים הקיימים.    מר אילן כהן:

 

אז לגבי זה, תראו כל יזם היום שמתמחר פרויקט, הוא מראש כברירת מחדל    מר צחי לוי:

השרון, הוא מתמחר עם היטל    שלו הוא מתמחר באזורים כאלה ברעננה, הרצליה, רמת השרון, הוד

 , כי לא הייתה הנחיה אחרת.  50%השבחה מלא של 

 

 ברעננה לא מפסידים, אולי מרוויחים פחות, לא מפסידים.  מר חיים ברוידא: 

 

 מרוויחים פחות.    : גב' דרורה כהן

 

 כולם מרוויחים פחות אבל לא מפסידים.  מר חיים ברוידא: 

 

ב מר חיים גולדמן:  עדיין  אבל  הכן,  של  משיחות 20%-15%,  20%-תחום  כי  לזה.  מתחת  לא   ,

ל לנו שברווחיות של מתחת  וקבלנים, הם הסבירו  יזמים  לנו עם  הבנקים מסרבים לתת   15%-שהיו 

 להם ליווי בנקאי. ואז גם אם הם ירצו, הם לא יוכלו לעשות את הפרויקטים האלה. 
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 ות מסוימות כדי לתת מימון.  זה נכון, הבנקים דורשים איזה שהיא רווחי  מר צחי לוי:

 

   -אני מתעקש לדעת מר מיכאל רייזמן: 

 

אז רגע, רק קצת מבחינת מספרים. אחד מפרויקטי פינוי בינוי שגבינו במהלך   מר יוסי מזרחי: 

ל  5 קרוב  גבינו  האחרונות,  הפרויקטים    100-שנים  שכל  אומר  לא  עכשיו  השבחה.  היטלי   ₪ מיליון 

. אם זה  50%-מיליון ₪ זה ב  100פטור. אבל בואו בהנחה שכן, כלומר  האלה היו הולכים עם... של ה

 מיליון ₪ בלבד.   50היינו גובים  25%במסלול של 

 

 זה ברור.  מר מיכאל רייזמן: 

 

נוסף  מר יוסי מזרחי:  דבר  להוסיף  צריך  זה  על  משמעותיים.  סכומים  הם  הסכומים  כלומר 

עכשיו לתקופה בעייתית. מה זה בעייתית? חוק    נתון נוסף, כשאנחנו מבחינת היטלי השבחה נכנסים 

מיליון  21אמורים להפריש  2023-שנים הקרובות החל מ 10-המטרו נכנס. חוק המטרו קובע שאנחנו ב

 ₪ כל שנה מהיטלי השבחה. 

 

 תגיד לכמה שנים.   מר חיים ברוידא: 

 

על העירייה, . אז אם אתה מסתכל  197שנים. לטובת קרן פיצויים    10במשך   מר יוסי מזרחי: 

  -כלומר מצד אחד יש לנו הוצאה

 

וזה   50%יוסי, הסוגיה העירונית כבר ברורה לי. ברור לי למה העירייה רוצה   מר מיכאל רייזמן: 

בסדר, אני גם העירייה. אני רוצה רק לנסות ולהבין מה ההשלכות של הדבר הזה לפרויקט פינוי בינוי.  
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מחליטים   שאנחנו  כזה  דבר  של  ההשלכה  לגרום    50%לקחת  האם  יכול  זה  האם  העניין,  לצורך 

ואנחנו  עירונית,  התחדשות  על  מדברים  ואנחנו  מקום,  שהוא  באיזה  בינוי  פינוי  לפרויקט  למכשול 

מדברים אולי על דירות לזוגות צעירים, ואנחנו מדברים אולי על דברים כאלה. הרי מה אנחנו עושים  

רמת  25%ולא    50%-ב על  שומרים  למעשה  אנחנו  לירידת  ?  לעזור  לכך  גורמים  ולא  מסוימת,  מחיר 

 מחירי הדירות. זה אנחנו ברמת עירייה.  

 

אז התחשיב שנעשה פה תמחר גם מודל, מודל כלכלי של פינוי בינוי בשכונה   מר יוסי מזרחי: 

עם   ביותר  הנמוכה  המחירים  שהם   50%ברמת  כפי  במחירים  הזה  בפרויקט  ועדיין  השבחה.  היטלי 

רווח ליזם. צריך לזכור בסופו של יום היזם כאשר הוא    15%זה הוא כדאי. כלומר  היום, הפרויקט ה

לאו   זה  השבחה,  פחות  שילם  שהוא  זה  שוק.  במחירי  ומוכר  בא  הוא  בסוף  לזכור  צריך  למכור,  בא 

  -דווקא

 

 זה הגדיל לו את הרווחיות.  מר חיים מלמן:

 

  -הגדיל את הרווחיות שלו, לאו דווקא מר יוסי מזרחי: 

 

שאלה שאני שואל, האם זה לא יבריח יזמים מהעיר רעננה, שיגיד להם ללכת   מר מיכאל רייזמן: 

 . 25%לעשות את זה במקום שזה כן 

 

עירונית,  מר יוסי מזרחי:  התחדשות  של  האלה  בפרויקטים  המובילות  בין  רעננה  להיום,  נכון 

 . 50%מבחינת כמויות הבינוי שיש פה, ועם היטלים של 

 

   -, יכול להיות שזה יגרום25%אז אני אומר, אם יהיה אבל מקומות של  ייזמן: מר מיכאל ר
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 לא יהיה באזור שלנו.   מר חיים ברוידא: 

 

 אין כאלה כמעט.     דוברת:

 

 אין, אין באזור שלנו.   מר חיים ברוידא: 

 

  -הרצליה, כפר סבא,..., נתניה מר אריאל הילדסהיימר:

 

 עוד לא אישרו את זה.  אנחנו אחרונים ש מר חיים ברוידא: 

 

 אני מנסה, תראה בתור מי שמתעסק בנדל"ן, ככול שישמרו על מחיר גבוה,...   מר מיכאל רייזמן: 

 

 בגלל זה אנחנו רוצים, רואים את טובתך מול עינינו.   מר יוסי מזרחי: 

 

דבר  כן טובתי, אני צריך לצאת מההצבעה פה, יש לי ניגוד עניינים. אבל אני מ מר מיכאל רייזמן: 

עושים?   אנחנו  מה  הרי  דירה.  של  עלות  עלויות,  של  ברמה  תושבים  של  ברמה  העירונית  ברמה  כרגע 

אלף   ועל  הדירות  מחירי  גודל  ועל  הדירות,  מחירי  על  ובתקשורת  בחדשות  שומעים  היום  כל  אנחנו 

ים  ואחד דברים. אנחנו ברמה עירוני לא עושים שום דבר כדי לנסות טיפה לרסן את זה. אנחנו אומר

  -על הכיפאק נמשיך עם הדבר הזה. זה הדבר היחידי שאנחנו

 

 אני רוצה לענות לך לגבי הדבר הזה.  מר חיים ברוידא: 

 

ל מר מיכאל רייזמן:  נוריד  בואו  אמרה  הממשלה  הממשלה?  עשתה  מה  במחשבה   25%-הרי 

 ים את זה.  לנסות להוזיל את עלויות הדיור. ואנחנו אומרים: לא, אנחנו לא רוצים, אנחנו משמר
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את   מר חיים ברוידא:  להוריד  תצליח  מקומית  שרשות  סיכוי  אין  מיכאל.  לך  לענות  רוצה  אני 

  -המחירים, בה בשעה שכל השוק, זה מחיר השוק. כל החלטה

 

 אם יעלה פחות לקבלן, ירד המחיר.  מר מיכאל רייזמן: 

 

חשב באף אחד, אדמות איפה הקבלן יעשה בדיוק את מחיר השוק, הוא לא ית מר חיים ברוידא: 

עם   ובטח  נמצאים  שאנחנו  במצב  שהיום  חושב  אני  שיתחשבו.  סיכוי  ואין  פה,  פרטיות  אדמות  הם 

מיליון ₪ מהקופה הציבורית, ולהעביר לכיוון המטרו, זה    21העובדה שכל שנה אנחנו צריכים להוציא  

 לא פשוט. 

 

על מה שקורה באמת בשוק. עוד  אתה יודע מה גם, בואו נסתכל באופן ריאלי   מר חיים גולדמן: 

לא היה דבר כזה שבאזורי ביקוש, ורעננה היא אזור ביקוש מה לעשות היא בטופ שבטופ, היא במרכז 

בדברים  שמתעסקים  אולי  אנשים  פה  לשאול  יכול  ואתה  ביקוש.  אזור  היא  הארץ  במרכז  הארץ, 

 האלה, אין לך היום דירה למכירה, כי אין דירה.  

 

 השכרה אין.  גם   מר אילן כהן:

 

יכול   מר חיים גולדמן:  שהוא  יודע  יזם   / קבלן  משנה    28,000לקחת  אם  לא  זה  אז  למ"ר,   ₪

מבחינתו אם הוא יצטרך לשלם היטל או לא, כי אם הוא לא ישלם את ההיטל זה בסדר, זה יישאר  

 בכיס שלו. הרי את המחירים הוא לא יוריד, הוא יכול למכור כי יש ביקוש אדיר. 

 

פה   עייאש לורן: מר משה  לבנות  כדי  כדאי  עדיין  הוא  אבל  קטן,  יותר  יהיה  שלו  הרווח  הכל  סך 

  -ברעננה, ויש כזה ביקוש גם ככה ש
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 בואו נראה מה יעשו...   מר מיכאל רייזמן: 

 

  -חבר'ה בואו נעבור להצבעה, מי בעד קביעת שיעור היטל השבחה מר חיים ברוידא: 

 

 ו.  אני רוצה לומר משה מר ניר קריסטל: 

 

 אה אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

עשרות   מר ניר קריסטל:  של  משמעות  בעל  נושא  הוא  חשוב.  מאוד  מאוד  הזה  הדיון  תראו, 

מיליוני שקלים בשנה לעיריית רעננה. ואני אצביע בעדו, כי הוא מאוד חשוב, והוא מאוד נכון. יש לי  

בל על זה החלטה. והיום זאת הפעם  , היום הוא היום האחרון שלנו לק1.5.22-רק בעיה אחת. היום ה

נקבל   אנחנו  ההחלטה,  ההתנהלות.  על  מדבר  ואני  הזה.  בנושא  לדון  המועצה  שמתכנסת  הראשונה 

 כולנו את ההחלטה הנכונה. 

ואני מאמין שכולנו נצביע פה בעד. אבל לא יתכן שאנחנו כמועצה מביאים נושא כזה הרה גורל ביום  

המט ניהול  את  אפרופו  ראו  הללו  האחרון.  הדברים  בכל  אנחנו  התקציב,  ניהול  את  אפרופו  ראו  רו, 

 באותו הסרט של ההתנהלות, וזה חבל כי זה פוגע בעיר. 

 

 אז תן לי לענות לך על העניין הזה.  מר חיים גולדמן: 

 

 בשמחה.  מר ניר קריסטל: 

 

ית על ברשות ראש העיר. אני לא מדבר כרגע על כל שאר הדברים, אלא ספציפ מר חיים גולדמן: 

 הנושא הזה. קודם כל הנושא הזה גם לידיעתי הובא על ידי הדרג המקצועי ממש בשבועות האחרונים.  
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 בסדר, צריך להגיע אלינו...  מר ניר קריסטל: 

 

סליחה רגע, סליחה. כנראה שגם הדרג המקצועי זה הובא לידיעתו רק עכשיו,   מר חיים גולדמן: 

 י את זה, ידוע לך. כי אני בדקתי את זה, ואתה יודע שבדקת

 

 כן בוודאי.  מר ניר קריסטל: 

 

המקצועי  מר חיים גולדמן:  בדרג  ולא  העיר  בהנהלת  בנו  לא  האשם  את  להטיל  שאין  כך  אז 

שעסק בזה, אלא באמת נכנס ללחץ, לסד של זמנים וקיבל את הייעוץ המקצועי מיד וכן הלאה. ולא  

   -חנו זימנו אותך ואת דבירק זה, אלא למותר לציין, ואתה יודע טוב מאוד שאנ 

 

 נכון.  מר ניר קריסטל: 

 

האינפורמציה מר חיים גולדמן:  את  לכם  ולתת  אתכם  לידע  מטרה  באותו   מתוך  יותר  בפחות 

להגיד בקשר לתקציב, בקשר למטרו,   יכול  יודע מה אתה  ואין בזה שום, אתה  קיבלנו,  זמן שאנחנו 

   -ן שום דבר שאתהבעניין הזה אני מדבר כרגע עכשיו לעניין הזה. אי

 

 שעות...  5בואו נאשר, יש לנו עוד    דובר:

 

פינוי  מר חיים ברוידא:  במתחמי  השבחה  היטל  שיעור  קביעות  בעד  מי  חבר'ה,  יאללה  אוקיי 

נגד? אין. מי נמנע? אין. מועצת העיר מאשרת    50%בינוי בשיעור של   בכל אזורי העיר? פה אחד. מי 

 בכל אזורי העיר.  50%פינוי בינוי בשיעור של  קביעת שיעור היטל השבחה במתחמי
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החליטה פה אחד לאשר קביעת שיעור היטל השבחה במתחמי פינוי בינוי בשיעור של  מועצת העיר  

 בכל אזורי העיר.   50%

 

תכנית  מר חיים ברוידא:  הכנו  אנחנו  לכם,  להציג  רוצה  אני  הישיבה,  את  נועל  שאני  לפני 

רע עיריית  של  בחינוך  שמי  אסטרטגית  חושב  ואני  גדולה,  יותר  חוברת  יש  הקטנה.  החוברת  זו  ננה, 

 שיעיין בה יוכל לראות המון המון גאווה, ותודה רבה לכל האנשים שעוסקים במלאכה. 

זה לא רק החינוך זה גם הנושא של בינוי, הנושא של תשתיות והנושא של גינון וכל הדברים מסביב.  

 העוסקים במלאכה. אז תודה רבה לכולם. ויש באמת הרבה הרבה כבוד והוקרה לכל 

 

 

 

 

          

  ______________________           ______________________ 

 מר אריאל הילדסהיימר                מר חיים ברוידא                       

 מנכ"ל העירייה                    ראש העיר                


